



## بيان صحفي من بعثة فلسطين حول تصويت الجمعية العامة للأمم المتحدة على القرار الخاص بإنهاء الوجود الإسرائيلي غير القانوني في الأرض الفلسطينية المحتلة

### الجمعية العامة تعتمد قرارًا قدمته دولة فلسطين يطالب إسرائيل بإنهاء احتلالها للأراضي الفلسطينية في غضون مدة أقصاها 12 شهرًا

نيويورك، ١٧ أيلول/سبتمبر ٢٠٢٤ - في خطوة تاريخية، تبنت الجمعية العامة للأمم المتحدة اليوم قراراً قدمته دولة فلسطين يدعو إلى إنهاء الوجود الإسرائيلي غير القانوني في الأرض الفلسطينية المحتلة بما فيها القدس الشرقية. يأتي هذا القرار في أعقاب الرأي الاستشاري الصادر عن محكمة العدل الدولية في 19 يوليو 2024، والذي أكد على عدم قانونية الاحتلال الإسرائيلي وضرورة انهاءه بأسرع وقت ممكن.

وقد ألقى سعادة الوزير د. رياض منصور، ممثل دولة فلسطين لدى الأمم المتحدة، كلمة أمام الدورة الاستثنائية الطارئة العاشرة للجمعية العامة، حيث قال: "يريد الفلسطينيون أن يعيشوا، وليس مجرد البقاء أحياء. إنهم يريدون أن يكونوا آمنين في منازلهم. إنهم يريدون أن يذهب أطفالهم إلى المدرسة دون خوف. إنهم يريدون أن يكونوا أحرارًا في الواقع، كما هم في الروح."

يعد هذا القرار الأول من نوعه الذي تقدمه دولة فلسطين منذ حصولها على حقوق وامتيازات إضافية في الأمم المتحدة في أيار/مايو 2024. ويطلب القرار إسرائيل بإنهاء وجودها غير القانوني في الأرض الفلسطينية المحتلة في غضون اثني عشر شهرًا، ووقف جميع الأنشطة الاستيطانية، وإخلاء المستوطنين، وتفكيك الجدار، وإلغاء جميع التشريعات العنصرية.

كما يدعو القرار، إضافة لجملة من الأمور، جميع الدول إلى عدم الاعتراف بشرعية الوضع الناجم عن الوجود غير القانوني لإسرائيل في الأرض الفلسطينية المحتلة، وعدم تقديم أي مساعدة في الحفاظ على هذا الوضع.

وبعد تبني القرار، صرح الوزير منصور قائلاً: "هذا القرار يمثل نقطة تحول في مسار نضالنا من أجل الحرية والعدالة. هذا القرار يرسل رسالة واضحة مفادها أن الاحتلال يجب أن ينتهي في أسرع وقت ممكن، وأن للشعب الفلسطيني الحق في تقرير مصيره".

وشدد الوزير منصور: "أولويتنا هي وقف إطلاق نار دائم في غزة. في الوقت الذي نتحدث فيه اليوم، يتعرض قطاع غزة لإبادة جماعية مستمرة. قتلت إسرائيل أكثر من ٤١,٠٠٠ فلسطينيًا في الأشهر الأخيرة جراء الحصار والقصف الوحشي الذي تمارسه إسرائيل".

وأكد الوزير أن دعم هذا القرار هو خطوة أولى نحو إنهاء إفلات إسرائيل من العقاب، مشددًا على أن "إسرائيل لا يمكنها الاستمرار في ارتكاب جرائم الحرب والاحتلال العنصري بدون ردع دولي. المجتمع الدولي اليوم قال بصوت عالٍ وواضح إن الوقت قد حان لإنهاء هذا الاحتلال".

تدعو دولة فلسطين المجتمع الدولي إلى اتخاذ خطوات ملموسة لضمان تنفيذ هذا القرار الأممي، من أجل تحقيق السلام العادل والشامل واستقلال دولة فلسطين ذات السيادة على حدود السابع من حزيران 1967، وعاصمتها القدس الشرقية.



**Press Release**

For immediate release

**The General Assembly adopts a historic resolution demanding that Israel ends its illegal presence in the Occupied Palestinian Territory within twelve months.**

New York, 18 September 2024 – Today, the United Nations General Assembly overwhelmingly adopted a historic resolution presented by the State of Palestine demanding for an end to Israel’s illegal presence in the Occupied Palestinian Territory. This resolution follows the advisory opinion of the International Court of Justice issued on 19 July 2024 opinion regarding Israel’s illegal occupation and discriminatory policies and practices, and the consequences therein on Israel, third States, and the United Nations.

H.E. Minister Dr. Riyad Mansour, Permanent Representative of the State of Palestine to the United Nations, delivered a speech before the 10th Emergency Special Session of the General Assembly, stating: “Palestinians want to live, not survive. They want to be safe in their homes. They want their children to go to school without fear. They want to be free in reality, as they are in spirit.”

This resolution is the first-ever to be presented by the State of Palestine since it gained additional rights and privileges at the United Nations in May 2024. The resolution demands, inter alia, that Israel ends its unlawful presence in the Occupied Palestinian Territory no later than twelve months, cease all settlement activities, evacuate settlers, dismantle the wall, and repeal all racist legislation.

The resolution also urges all states not to recognize the legality of the situation resulting from Israel’s illegal presence in the Occupied Palestinian Territory and to refrain from providing any assistance in maintaining this situation.

After the resolution’s adoption, Minister Mansour stated: “This resolution marks a turning point in our struggle for freedom and justice. It sends a clear message that Israel’s occupation must end as soon as possible, and that the Palestinian people’ right to self-determination must be realized.”

Minister Mansour emphasized: “Our priority is to secure a permanent ceasefire in Gaza. As we speak today, Gaza is enduring a continuing genocide. Israel has killed more than 41,000 Palestinians. What is happening in Gaza is a stain on the conscience of humanity.”

The Ambassador stressed that support for this resolution is a first step toward ending Israel’s impunity, the fundamental path for justice and peace, noting that “Israel cannot continue

*Permanent Observer Mission  
of the State of Palestine  
to the United Nations*



البعثة المراقبة الدائمة  
لدولة فلسطين  
لدى الأمم المتحدة

committing genocide, war crimes, and crimes against humanity, and maintaining its occupation without international deterrence. Today, the international community has spoken loudly and clearly – the time has come to end this occupation.”

The Mission of the State of Palestine calls on the international community to take concrete steps to ensure the implementation of this UN resolution, in order to achieve a just and comprehensive peace, independent and sovereign State of Palestine along the June 7, 1967 borders, with East Jerusalem as its capital.